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Feszült helyzet Hatvanban
a Kölcsey utcában az
óriási forgalom továbbra is
zavarja az ott élõk nyugalmát.

Nyomozást folytat a kor-
mánypárti vezetésû Lõrinci
önkormányzatánál a Heves
Megyei Rendõr-fõkapitányság.

Interjú Horváth Szilárddal,
a négy éve sikeresen mû-
ködõ Lator Úszó és Vízisport
Egyesületet elnökével.

Brutális támadásban életét
vesztette Marian Cozma,
az MKB Veszprém román
származású beállósa.
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MUNKATÁRSAINKTÓL

T
últerhelték Hatvan költ-
ségvetését, az MSZP-s
többségû képviselõ-tes-

tület hosszú évtizedekre elõre
eladósította az önkormányzatot
azzal, hogy 1 milliárd forint hi-
tel felvételérõl döntött. A helyi
adó bevételt a város túltervezte,
többletre számítanak, nem vet-

ték figyelembe a vállalkozások
romló pénzügyi helyzetét. Az
ellenzéki képviselõcsoportnak
több mint száz javaslatát az Ér-
sek Zsolt vezette testület nem
támogatta: közülük kiemelke-
dik a HPV vírus elleni ingyenes
oltás, az iskola tej program, az
Újhatvani templom felújítása, a
helyi adó csökkentése.

Bõvebben a 2. oldalon

BUDAI TAMÁS

T
öbb mint 2,5 millió forint
támogatást kapott az OK-
TAT-60 Oktatást Szervezõ

és Szolgáltató Kft., a céget a
Nemzeti Fejlesztési Ügynökség
a Társadalmi megújulás opera-
tív program keretében támogat-
ta. A vállalkozás vezetésében és
tulajdonosi körében jelenleg

ugyan nincs benne Szombati
Lajos Géza, Hatvan képviselõ-
testületének szocialista tagja, de
a politikus korábban már volt a
társaság elsõ embere, s volt idõ,
amikor a kft-t nejével együtt bir-
tokolta. A Kft. tulajdonosa jelen-
leg is Szombati Lajos Gézáné, az
MSZP-s önkormányzati képvi-
selõ neje.

Bõvebben a 3. oldalon

H
osszú tervezõ és elõ-
készületi munka után
elsõ alkalommal je-

lent meg havilapunk, címe:
Megyehatár. A lap ezentúl
Heves Megye 4. számú egyé-
ni választókerületének min-
den otthonába eljut, az újsá-
got a hatvaniak és a tizenhá-
rom település lakói minden
hónap elején ingyenesen
megkapják. A címválasztás
nem véletlen, hiszen Hatvan
és a tizenhárom település 4
megye határán fekszik, jel-
lemzõ, hogy közelebb a fõvá-
roshoz, Budapesthez, mint
Egerhez. A lapot a Polgári
Hatvanért Alapítvány adja ki,
amelyet Szabó Zsolt, a Fidesz
hatvani elnöke, a város kép-
viselõ-testületének tagja ala-
pított. A politikus interjút
adott a Megyehatárnak, a be-
szélgetés során Szabó Zsoltot
a lap céljairól és jövõbeni el-

képzeléseirõl faggattuk. Re-
méljük, hogy újságunkban
valamennyi olvasó megtalálja
a neki fontos témákat, cikke-
ket kortól, nemtõl és politikai
hovatartozástól függetlenül.
A Megyehatár szerkesztõsége
nagy hangsúlyt fektet majd a
kiegyensúlyozott, tárgyilagos
és hiteles tájékoztatásra. Arra
törekszünk, hogy minden ol-
vasónk folyamatosan hírt
kapjon a különbözõ egyesü-
letek, egyházak és alapítvá-
nyok mûködésérõl, de a vá-
lasztókerület településeinek
önkormányzati munkáját is
önök elé kívánjuk tárni. Fo-
gadják lapunkat bizalommal!

Tisztelettel

TÓTH CSABA

FÕSZERKESZTÕ

Interjú a 6. oldalon

Teljesen eladósítják 
a hatvani családokat

Milliós támogatás
Szombatiék cégének

Kedves olvasóink!



Hatvan

Leszavazott ellenzéki kezdeményezések
Csaknem 200 ezer forint adósság minden hatvani családnak

A
lakosság érdekeit szolgáló módo-
sító javaslatokkal állt elõ február
12-i rendkívüli testületi ülésen a

hatvani Fidesz frakció, amit a város veze-
tése nem fogadott el. Kiderült, túlterhelik
a település költségvetését, hosszú évtize-
dekre elõre eladósítva az önkormányza-
tot, 1 milliárd forint hitelt vesznek fel. A
helyi adó bevételt túltervezték, többletre
számítanak, nem vették figyelembe a
vállalkozások romló pénzügyi helyzetét.

A vállalkozásoknak, a mostani segítség
helyett a város vezetése csak 2010-ben
kívánja csökkenteni az iparûzési adót, de
ez az ellenzéki politikus szerint már most
is késõ. - A megszorítás éve lesz 2009, a
beruházásokat pedig hitelbõl valósítják
meg - mondta Szabó Zsolt, a hatvani Fi-
desz frakció vezetõje. Az ellenzéki kép-
viselõcsoportnak több mint száz javasla-
ta volt, amelyek közül kiemelkedik a
HPV vírus elleni ingyenes oltás, az isko-

la tej biztosítása a diákok számára, az
Újhatvani templom felújítása, a helyi adó
2009-es csökkentése, ezeket azonban az
MSZP-s többség leszavazta. Az idei költ-
ségvetést emiatt a Fidesz frakció elutasí-
totta.

Szabó Zsolt elmondta, a költségvetés
legsúlyosabb pontja az, hogy a tervezett
1 milliárd forintos hitelfelvétellel minden
hatvani családot csaknem 200 ezer fo-
rinttal adósít el a város.

N
em kaphatják meg in-
gyen a fiatal lányok Hat-
vanban a HPV vírussal

szembeni védettséget jelentõ
vakcinát. A vírus a méhnyakrák
kialakulását idézi elõ, ami azért
veszélyes, mert ez a fajta beteg-
ség a nõk daganatos eredetû ha-
lálozásának második leggyako-
ribb oka világszerte. A HPV vírus
elleni szérum ingyenes beadása
azért is lenne nagyon fontos,
mert sok család nem engedheti
meg magának, hogy gyermeké-
nek biztosítsa ezt a védõoltást.
Balla Attila, a Fidesz hatvani ön-
kormányzati képviselõje éppen
ezért indítványozta, hogy a vá-
ros ingyenesen oltassa be a fiatal
hatvani lányokat e komoly be-
tegség ellen. Az ellenzéki képvi-
selõ javaslatára Érsek Zsolt
MSZP-s polgármester azt a vá-
laszt adta, hogy az oltás költsé-
gét (30 ezer forint/fõ/alkalom) a
város nem tudja biztosítani. 

Az utóbbi idõben egyre na-
gyobb figyelem irányul az
egészség megõrzésére és a be-
tegségek megelõzésére. Anyagi
forrásai függvényében számos
önkormányzat gondoskodik is
az egészségügyi, a szociális ellá-

tásról, valamint a gyermek- és if-
júságvédelmi feladatokról, az
egészséges életmódra nevelés
közösségi feltételeinek elõsegí-
tésérõl. E célból más önkor-
mányzat kampány keretében is-
meretterjesztõ, figyelemfelhívó,
népességnevelõ programokat is
szervez. A program célja a méh-
nyakrák kialakulásának megelõ-
zése. A hatvani döntéssel szem-
ben, azért is lehet értetlenül állni,
hiszen több más településen -
függetlenül attól, hogy a váro-
soknak fideszes vagy MSZP-s
vezetésû az önkormányzata –
nagy hangsúlyt fektetnek az
egészség megóvására. Dönté-
sükben szerepet játszott, hogy a
védõoltás elviselhetetlen anyagi
terhet jelentene a legtöbb szülõ-
nek, valamint az, hogy a méh-
nyakrák az egyik legtöbb áldo-
zatot szedõ betegség, az egyet-
len olyan rákos nõi megbetege-
dés, amely ellen létezik védõol-
tás. A hatvani önkormányzat
hozzáállása azért is megdöbben-
tõ, mert az oltás költsége a város
költségvetésének egy ezrelékét
nem teszi ki. 

NAGY MÁRIA

N
em kaphatnak tejet a hat-
vani gyermekek a böl-
csõdékben, óvodákban

és az általános iskolákban. Bár
Balla Attila, a Fidesz helyi szerve-
zetének alelnöke, önkormányza-
ti képviselõ a város képviselõ-tes-

tületének február 12-i ülésén azt
indítványozta, hogy a gyermekek
ingyenesen kapjanak minden-
nap egy pohár tejet, ám a javasla-
tot az MSZP-s irányítású testület
lesöpörte az asztalról, mondván
erre nincs fedezete a városnak. A
Fidesz szerint az önkormányzat-
nak nem kerülne sok pénzébe a
program mûködtetése, a helyi
adóból és az egyéb bevételekbõl
származó pénzekbõl - megfelelõ
átcsoportosítással – fedezni lehet-
ne a költségeket. A fideszes kép-
viselõ javaslatát a város „szociáli-
san érzékeny” vezetése azonban
nem tartotta fontosnak. A gazda-
sági válság idején, amikor a hitel-
törlesztõ részletek megemelke-
dése óriási terhet rak a családok-

ra, a vízdíj magas költsége és az
áremelkedések mellett, még e
csekély segítség is elúszott a la-
kosság számára. A gyermekek
fejlõdésében pedig fontos szere-
pet tölt be a tej napi szintû fo-
gyasztása, ezért meglepõ, hogy

míg több városban be tudták ve-
zetni a programot, Hatvanban er-
re nem áldoznak. A lakosságnak
és fõleg a gyerekeknek pedig a
gesztus jellegû program elindítá-
sa hatalmas segítséget jelentene.
A szegénységben élõ gyerme-
keknek azért, mert õket szüleik
gyakran üres gyomorral engedik
el otthonról, a tehetõsebb csalá-
dok pedig sokszor elfoglaltságaik
miatt nem adnak reggelit gyer-
mekeiknek. Az iskoláskorú gye-
rekek optimális testi és szellemi
fejlõdéséhez pedig elengedhetet-
len a megfelelõ táplálkozás és
életmód, a helyes szokások kiala-
kítása.

NAGY

Védtelenül a HPV
vírussal szemben

Támogatás nélkül 
a hatvani gyermekek

Leszavazta Hatvan MSZP-s többségû képviselõtestülete,
hogy a helyi lányok ingyenes védõoltást kapjanak. A
humán papilloma (HPV) vírussal szemben, amely a
méhnyakrák daganatos megbetegedésekért felelõs,
nem jár segítség. A lakosság számára ingyenes védõol-
tást Balla Attila, a Fidesz hatvani önkormányzati képvi-
selõje indítványozta, de a képviselõ-testület MSZP-s pol-
gármestere, Érsek Zsolt arra hivatkozott, hogy a város-
nak nincs pénze az oltásokra.

Érsek Zsolt vezetésével minden ellenzéki javaslatot leszavaztak
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T
öbb mint 2,5 millió forint
támogatást kapott az OK-
TAT-60 Oktatást Szerve-

zõ és Szolgáltató Kft., a céget a
Nemzeti Fejlesztési Ügynökség
a Társadalmi megújulás opera-
tív program keretében támogat-
ta. A pályázat neve: „Munkahe-
lyi képzések támogatása mikro-
és kisvállalkozások számára”,
míg a projekt neve: „Az OK-
TAT-60 Kft. mûködési haté-
konyságának növelése vezetési
és információ-feldolgozási
készségek és képességek fej-
lesztésével.”

A vállalkozás vezetésében és
tulajdonosi körében jelenleg

ugyan nincs benne Szombati
Lajos Géza, Hatvan képviselõ-
testületének szocialista tagja, de
a politikus korábban már volt a
társaság elsõ embere, s volt idõ,
amikor a kft-t nejével együtt bir-
tokolta. Most se gondolja senki,
hogy az általa és felesége által
alapított céget teljes mértékben
kiengedte volna kezébõl, hi-
szen az OK-TAT-60 Oktatást
Szervezõ és Szolgáltató Kft. tu-
lajdonosa jelenleg is Szombati
Lajos Gézáné, az MSZP-s önkor-
mányzati képviselõ neje. A szo-
cialista politikusról tudni érde-
mes, hogy a Heves Megyei Köz-
gyûlésnek is tagja. Ismert,

Szombati Lajos Géza hivatásos
katonaként szolgált a nagygom-
bosi, majd az aszódi laktanyá-
ban, késõbb indította el felesé-
gével oktatási területen a vállal-
kozását, illetve lépett politikai
pályára.

A több mint 2,5 millió forint-
nyi támogatásról szóló döntés
2007. április 27-én született, ará-
nya pedig 80 százalék volt. A
pályázat érdekessége, hogy az a
kiírt negyven értékelési szem-
pont mindegyikének megfelelt.

Az ügy azután derült ki,
hogy több országos sajtóter-
mék is hírt adott arról: több
mint félmilliárd forintos támo-

gatást kapott Gyula MSZP-s or-
szággyûlési képviselõjének és
polgármesterének családi ér-
dekeltségébe tartozó vállalko-
zás. A Nemzeti Fejlesztési Ügy-
nökség a dél-alföldi operatív
programja keretében támogat-
ta a Hotel Agro szállodát üze-
meltetõ betéti társaságot 510
millió forintos uniós közpénz-
zel. Perjési Klára, aki 2006
õszén MSZP–SZDSZ színekben
másodszor nyerte el a Békés
megyei Gyula polgármesteri
székét, közel három éve tagja
az Országgyûlésnek is.

BUDAI TAMÁS

A
Gazdasági és Környezet-
védelmi Bizottság febru-
ár 17-i ülésén ismét elna-

polták a Kölcsey utca ügyét, pe-
dig az érintett lakók konkrét el-
képzeléssel és árajánlattal ké-
szültek. Mint ismert, a gond az,
hogy az óriási kamion és busz
forgalom zavarja az ott élõ lako-
sok nyugalmát. Érsek Zsolt pol-
gármester évek óta csak ígérgeti
a probléma rendezését, amire a
lakók maguk igyekeznek meg-
oldást keresni. Terveik szerint
ideiglenesen sorompót létesíte-
nének az utca végén levõ ke-
resztezõdésben, amíg az elkerü-
lõ út meg nem épül. Szerintük
egy elektronikus sorompót ke-
vesebb, mint egy millió forintból
fel lehetne szerelni a Kölcsey ut-
ca végére, amivel kizárnák a tel-
jes átmenõ forgalmat, de ahol a
hatóságok továbbra is át tudná-
nak haladni. Az átmeneti megol-
dás az érintetteknek megfelelne,
mivel minimálisra csökkenne a
most még elviselhetetlen zaj. A
környékbeli utcákra azonban
nem terhelõdne forgalom, mivel
nem állnak közvetlen összeköt-
tetésben a Robert Bosch utcával.

A cégnél dolgozók viszont kön-
nyen eljuthatnak a munkahely-
ükre a -3-as számú fõút - Robert
Bosch utca útvonalán. 

Balla Attila a Fidesz hatvani
képviselõje elmondta, hogy az
MSZP-s vezetésû önkormányzat
csak most, 2009-ben foglalkozik

az ott élõ lakosságot sújtó prob-
lémával, amelyet ráadásul hitel-
bõl kíván megtenni. 

Korábban az egyik betelepült
cég felajánlotta, hogy a szüksé-
ges szerviz utat megépíti, de az
önkormányzat részérõl akkor

nem éltek a lehetõséggel, jelen-
leg pedig már nem tudja ezt vál-
lalni a cég. Az MSZP-s vezetésû
önkormányzat eredetileg 400
millió forint uniós forrásból akar-
ta fedezni az elkerülõ út megépí-
tését, de a pályázatot sajnos a vá-
ros nem nyerte el. A beruházást
az önkormányzat most kölcsön-
bõl finanszírozná, ám az egy mil-
liárd forintos hitelkeret már csak-
nem kimerült. Ehhez hozzájárul,
hogy a múlt év végén kapott ál-
lami támogatást az önkormány-
zat egy olyan felújításra fordítja,

amelyre néhány éve a város már
több tízmillió forintot költött. Is-
mert, tavaly évvégén Hatvan 120
millió forint támogatást kapott a
központi kormányzattól, ame-
lyet az Újhatvani korzó felújításá-
ra használhat fel. 

Balla Attila fideszes képviselõ
úgy véli, a szocialista és lokálpat-
rióta többségû képviselõ-testület
szemben áll a hatvani polgárság
akaratával, nem képviseli a la-
kók érdekeit. Nap, mint nap le-
hetetlen helyzetek elé állítja a
Kölcsey utca lakóit, akadályozza
az ott élõk életkörülményének
javítását. Elgondolkodtató a vá-
rosi hatóságok furcsa magatartá-
sa is. A város vezetõinek a de-
cemberi és januári lakossági fó-
rumokon még szakmai véle-
mény sem állt a rendelkezésük-
re. A képviselõ szerint ugyan-
azon osztályvezetõnek a pozitív
véleménye egy-két hét alatt ké-
pes az ellenkezõjére fordulni. 

Balla Attila nehezményezte
azt is, hogy az önkormányzat két
és fél éve ígérgeti az ügy megol-
dását, a lakók pedig értetlenül
állnak a történtek hiányában. Az
ellenzéki képviselõ rámutatott
ugyanakkor arra, hogy a város
más esetekben gyorsabban cse-
lekszik, elég csak arra gondolni,
hogy egy fél év alatt bevezették
a belvárosi fizetõ parkoló rend-
szerét. - Ahol gazdasági érdek
van, ott rövid idõn belül képesek
döntést hozni, ami pedig a lako-
sok érdekeit szolgálná, azokban
az ügyekben céltalanul, ötletek
és akarat nélkül állnak a városi
vezetõk - tette hozzá. 

NAGY MÁRIA

Milliós támogatás Szombatiék cégének

Pattanásig feszült helyzet a Kölcsey utcában
Évek óta megoldatlan a Kölcsey Ferenc utca problémája,
az elviselhetetlen forgalom továbbra is zavarja az ott
élõk nyugalmát. A Gazdasági és Környezetvédelmi Bi-
zottság február 17-i ülésén ismételten nem született dön-
tés. Balla Attila fideszes önkormányzati képviselõ szerint
a város vezetése nem képviseli a lakók érdekeit.

A polgármester is tiszteletét tette a helyszínen


